
Okres  sprawozdawczy od 29 czerwca  do 29 października 2015 roku

Na sesji 29 czerwca  podjęto 12 uchwał, które zostały wdrożone do realizacji.
Następnie odbyły się dwie sesje nadzwyczajne, na których podjęto  6 uchwał.
Wszystkie uchwały zostały wdrożone do realizacji.

W okresie sprawozdawczym wydałam 55  zarządzeń, które dotyczyły:
– zmian w budżecie gminy na 2015 rok,
– ogłoszenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonych  do  zbycia  (  dot.

działki w msc. Napierki),
– powołania  Komisji  Przetargowej  do  oceny  spełniania  przez

wykonawców  warunków  udziału  w  postępowaniu  o  udzielenie
zamówienia publicznego oraz badania i oceny ofert ( dot. dowożenia
uczniów),

– zbycia  środka  trwałego  autobusu  marki  Autosan  typu  H9-21,41S
stanowiącego własność Gminy Janowiec Kościelny,

– wyznaczenia  na  obszarze  gminy  Janowiec  Kościelny  miejsc
przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie urzędowych obwieszczeń
związanych  z  przeprowadzeniem  referendum  i  plakatów  podmiotów
uprawnionych  do  udziału  w  kampanii  referendalnej  w  referendum
ogólnokrajowym, zarządzonym na dzień 6 września 2015r,

– powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o
awans na stopień nauczyciela mianowanego,

– w/s  powołania  komisji  do  przeprowadzenia  naboru  na  stanowisko
Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Janowcu
Kościelnym,

– w/s  powołania  komisji  przetargowej  (dot.sprzedaży  autobusu  marki
Autosan),

– powołania  Zespołu  opiniującego  wnioski  o  przyznanie  nagrody  za
osiągnięcia sportowe oraz przyjęcia Regulaminu Zespołu,

– zmieniające  zarządzenie  w  sprawie  trybu  i  zasad  przyznawania
nagrody  Wójta  Gminy  Janowiec  Kościelny  dla  wyróżniających  się
uczniów,

– w/s   przedłużenia  powierzenia  stanowiska  dyrektora  Szkoły
Podstawowej im. Zawiszy Czarnego w Waśniewie-Grabowie,

– powołania  operatorów  informatycznej  obsługi  obwodowych  komisji
ds.referendum w referendum ogólnokrajowym zarządzonych na dzień 6
września 2015 roku,

– wskazania  do  składów  obwodowych  komisji  ds.referendum
pracowników  samorządowych  gminy  i  gminnych  jednostek
organizacyjnych,

– w/s zaciągnięcia zobowiązania z tytułu kredytu długoterminowego na
pokrycie  planowanego  deficytu  oraz  spłatę  wcześniej  zaciągniętych
zobowiązań budżetu Gminy Janowiec Kościelny w związku z realizacją



zadań inwestycyjnych w 2015 roku,
– wyznaczenia osób odpowiedzialnych za ochronę lokali wyborczych w

czasie  przerwy  w  głosowaniu  spowodowanej  nadzwyczajnymi
wydarzeniami,

– w/s wygaśnięcia członkostwa (P.Lukasza Kujawskiego) powołanego do
składu Obwodowej Komisji Wyborczej,

– w/s  informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy  finansowej
Gminy Janowiec Kościelny,

– w/s  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Janowiec
Kościelny za I półrocze 2015 roku,

– w/s  informacji  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego
Samorządowego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Janowcu
Kościelnym za I półrocze 2015 roku,

– udzielenia  upoważnienia  do  wykonywania  czynności  związanych  z
wypłaceniem świadczenia pieniężnego osobom skierowanym do prac
społecznie u użytecznych,

– zatrudnienia  Kierownika  GOPS  w  Janowcu  Kościelnym  i  udzielenia
upoważnień do wydawania decyzji administracyjnych,

– w/s wyznaczenia osoby pełniącej za pracodawcę czynności z zakresu
prawa  pracy  w  Gminnym  Ośrodku  Pomocy  Społecznej  w  Janowcu
Kościelnym,

– powołania  Komisji  do  przeprowadzenia  konkursu  na  kandydata  na
stanowisko kierownika SOKSiR w Janowcu Kościelnym,

– w/s  założeń  i  materiałów planistycznych  do  projektu  budżetu  Gminy
Janowiec Kościelny na 2016 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej na
lata  2016-2024  oraz  terminów  ich  opracowania  przez  jednostki
organizacyjne,

– w/s powołania komisji do oceny ofert w trybie negocjacji z ceną,
–  powołania przedstawicieli gminy Janowiec Kościelny do prac w komisji

odbiorowej na zadanie pn. „ Modernizacja drogi gminnej nr 191027N na
odcinku Szczepkowo-Iwany-Krajewo-Kawęczyno długości 500mod km
4+400 do km. 4+900.

– powołania  Kierownika  Samorządowego  Ośrodka  Kultury,Sportu  i
Rekreacji w Janowcu Kościelnym,

– w/s postępowania z podmiotami wykonującymi działalność lobbingową,
– wyznaczenia  na  obszarze  gminy  Janowiec  Kościelny  miejsc

przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie urzędowych obwieszczeń
wyborczych i  plakatów komitetów wyborczych w wyborach do Sejmu
Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej,

– powołania nowego członka Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego na
terenie Gminy Janowiec Kościelny,

– ustalania zasad wynagradzania Kierownika Samorządowego Ośrodka
Kultury, Sportu i Rekreacji w Janowcu Kościelnym,



– w/s  sposobu  przeprowadzenia  konsultacji  z  organizacjami
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia
24 kwietnia 2003r o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie
projektów  aktów  prawa  miejscowego  gminy  Janowiec  Kościelny  w
dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji,

– ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do zbycia (dot.działki
nr 302/3 w Janowcu Kościelnym),

– powołania  operatorów  informatycznej  obsługi  obwodowych  komisji
wyborczych w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu
Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 25.X.2015r,

– wskazania pracowników samorządowych gminy i gminnych jednostek
organizacyjnych do składów obwodowych komisji wyborczych do Sejmu
Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do  Senatu  Rzeczpospolitej  Polskiej,
zarządzonych na dzień 25.X.2015 roku,

– zmieniające Zarządzenie w sprawie zatrudnienia Kierownika Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej  i  udzielenia upoważnień do wydawania
decyzji administracyjnych,

– powołania  obwodowych  komisji  wyborczych  w  wyborach  do  Sejmu
Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej,
zarządzonych na dzień 25.X.2015 roku,

– powołania  Komisji  Przetargowej  do  oceny  spełniania  przez
wykonawców  warunków  udziału  w  postępowaniu  o  udzielenie
zamówienia  publicznego  oraz  nadania  i  oceny  ofert  (dot.zadania
pn.”przebudowa drogi  Szczepkowo-Iwany-Krajewo-Kawęczyno Etap II
poprawa  bezpieczeństwa  na  drodze  nr  19102N  na  odcinku
Szczepkowo-Iwany-Krajewo-Kawęczyno,  poprzez jej przebudowę,

– ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do zamiany,

Najważniejsze wydarzenia w okresie międzysesyjnym:

– 30  czerwca  wspólnie  z  Panią  Skarbnik  podpisałyśmy  umowę  z
Zarządem Województwa na pomoc finansową w formie dotacji celowej
ze środków budżetu Województwa Warmińsko- Mazurskiego, w kwocie
25 tyś. zł na dofinansowanie rozbudowy Strażnicy OSP w Nowej Wsi
Wielkiej. W okresie sprawozdawczym została wykonana dokumentacja
techniczna i uzyskano pozwolenie na budowę. Zadanie realizuje Zakład
Gospodarki Komunalnej od paru dni.

– 30  czerwca  zakończono  realizację  projektu  YOUNGSTER,  którego
celem  było  wyrównanie  szans  w  nauce  języka  angielskiego.  W
projekcie uczestniczyło 15-ro uczniów Gimnazjum.

– Od 6 lipca do 24 lipca przebywałam na urlopie wypoczynkowym.
– 9 lipca br. została przyznana dotacja Komendanta Głównego PSP, dla



OSP  w  Janowcu  Kościelnym,  w  kwocie  3700  zł,  na  zadanie
„Zapewnienie  gotowości  bojowej  jednostki,  włączonej  do  krajowego
systemu  ratowniczo  -  gaśniczego”.  W  ramach  otrzymanej  dotacji
zakupiono hełmy strażackie, kominiarki, ubranie specjalne bojowe (x2
szt.) i latarkę szperacz LED.

– 19  lipca  przez  teren  gminy  przeszła  wichura,  której  skutkiem  było
wywróconych  wiele  drzew  przy  drogach  i  na  nieruchomościach
komunalnych oraz prywatnych. Wszystkie jednostki OSP brały udział w
porządkowaniu wiatrołomów.

– 20 lipca odbył się egzamin kończący postępowanie egzaminacyjne dla
nauczycieli  mianowanych.  Panowie  Przemysław Dudek  i  Rafał  Pyra
otrzymali  awans  zawodowy  nauczyciela  mianowanego.  Uroczyste
wręczenie aktów mianowania wraz z gratulacjami nastąpiło 28 sierpnia.

– 26  lipca  Stowarzyszenie  na  Rzecz  Rozwoju  wsi  Smolany-  Żardawy
„Pod Gajem”kolejny raz zorganizowało festyn pt.  „Integracyjne lato z
przygodą”.  W tym roku pogoda przeszkodziła  w przebiegu pięknego
integracyjnego  spotkania,  a  należy  podkreślić,  iż  Stowarzyszenie
przygotowało  wiele  atrakcji  i  niespodzianek.  Kolejny  też  raz
Stowarzyszenie  we  własnym  zakresie  pozyskało  na  ten  cel  środki
finansowe,  za  co  serdecznie  dziękujemy  Pani  Prezes,  Zarządowi
Stowarzyszenia i wszystkim jego Członkom.

– 29  lipca  ogłoszono  wyniki  konkursu  na  stanowisko  kierownika
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Janowcu Kościelnym.  Do
konkursu przystąpiło dwoje kandydatów  spośród pracowników GOPS.
Komisja  wskazała  kandydata  na  kierownika  GOPS  Panią  Marzenę
Radzymińską, której z dniem 28 sierpnia 2015 r. powierzyłam funkcję
kierownika.  Z  tym  dniem  przeszła  na  emeryturę  Pani  Jadwiga
Komorowska, dotychczasowy kierownik, która tę funkcję pełniła przez
21 lat,  pracując na rzecz lokalnego środowiska. Pani  Jadzi  życzymy
dobrego i  zasłużonego odpoczynku, a Pani Marzenie pomyślności  w
realizacji powierzonych zadań.

– 31  lipca  odbyła  się  nadzwyczajna  sesja  Rady  Gminy  zwołana  na
wniosek Wójta,  celem wprowadzenia zmian w Wieloletniej  Prognozie
Finansowej na lata 2015-2024 i zmian w budżecie gminy na 2015 rok.
Podjęto wówczas dwie uchwały, które wdrożono do realizacji.

– 3 sierpnia 2015 r. Przystąpiliśmy do wykonania ogrodzenia na stadionie
gminnym  w  Kucach.  Zostały  też  zakupione  dwie  przenośne  toalety.
Ogrodzenie  na  stadionie  to  wymóg,  który został  nałożony na gminę



przez Wojewódzki Związek Piłki Nożnej i Komendę Powiatową Policji w
Nidzicy, a także przez Powiatowy Nadzór Budowlany. W związku z tym,
że  boisko  piłkarskie  usytuowane  jest  w  większym kompleksie,  który
spełnia też funkcje rekreacyjne i  rozrywkowe, zarządzono wykonanie
następujących prac:

1. odgrodzenie od trybun pola gry;

2. ustawienie  płotu  za  trybunami,  który  odgradza  obiekty
rekreacyjne, a także na długości, gdzie w ogóle nie było żadnego
płotu. Jest wymóg ustawienia stałego ogrodzenia, nawet to które
jest z elementów drewnianych, powinno być rozebrane, ponieważ
nie zapewnia bezpieczeństwa;

3. ustawienie  osobnego  sektora  dla  kibiców  drużyny  przyjezdnej,
tzw „klatka”;

Na dzień dzisiejszy najpilniejsze prace zostały wykonane sposobem  
gospodarczym, przez Zakład Gospodarki Komunalnej i bezrobotnych  
na robotach publicznych, przy zaangażowaniu pracowników Referatu  
Gospodarki Terenowej.

W załatwieniu niezbędnych materiałów pomógł  Zarząd LKS „Orzeł”.  
Sportowcy we własnym zakresie i  z własnych środków finansowych  
wykonali  sektor  dla  kibiców  drużyny  przyjezdnej,  a  także  służyli  
niezbędna pomocą w realizacji zadania. Koszt toalet to kwota 5375 zł, a
materiały do ogrodzenia to kwota 11 876 zł, łącznie 17 251 zł . 

Słowa szczególnego podziękowania kierujemy do Panów: Janusza i  
Karola Wojciechowskich, do Pana Wojciecha Szypulskiego i radnego  
Pana Piotra Szczepkowskiego.

– 5  sierpnia  podpisaliśmy  umowę  na  dowóz  uczniów  z  PKS  S.A  w
Mławie. Przewidywany koszt transportu w roku szkolnym 2015/2016, to
kwota ok. 239 tyś zł.

– 5  sierpnia  podpisałyśmy  z  Panią  Skarbnik  umowę  z  Wojewódzkim
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie na
dofinansowanie  wymiany  okien  w  budynku  Szkoły  Podstawowej  w
Waśniewie  –  Grabowie.  Wartośc  zadania  22987,06  zł.,  w  tym
dofinansowanie 15 tyś. zł. Łącznie wymieniono 18 szt. okien. Wymiana
okien na pewno poprawi warunki pobytu dla uczniów i obniży koszty
zakupu oleju opałowego.

– Również  5  sierpnia  otrzymaliśmy  potwierdzenie  o  pozytywnym



zakończeniu  weryfikacji  wniosku  na  budowę  wodociągu  w  Kucach  i
zlecenie płatności na kwotę 52361 zł. w ramach PROW „Podstawowe
usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej”.

– 6  sierpnia  została  podpisana  umowa  z  Wojewodą  Warmińsko  -
Mazurskim  w  Olsztynie  na  dotację  na  realizację  zadań  z  zakresu
administracji  rządowej  w  kwocie  550  tyś.  zł.,  na  pokrycie  wydatków
inwestycyjnych  związanych  z  realizacją  kolejnego  etapu  zadania
polegającego  na  standaryzacji  oraz  realizacji  planów  rozwojowych
Środowiskowego Domu Samopomocy w Szczepkowie Borowym.

– W pierwszej dekadzie sierpnia został wykonany przystanek przy drodze
S-7  w  miejscowości  Napierki.  Wartość  przystanku  –  3428,94  zł.
Podbudowę  pod  wiatę  wykonano  sposobem  gospodarczym,  przy
wsparciu Firmy Strabag, za co serdecznie dziękujemy.

– 30 sierpnia wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy uczestniczyliśmy
w  Dożynkach  Gminno  -  Parafialnych  w  Kozłowie,  następnie  12
września w gminie Nidzica i 13 września w gminie Janowo.

– 31  sierpnia  zostały  odebrane  roboty  z  zakresu  modernizacji  drogi
gminnej  na  odcinku  Szczepkowo  -  Iwany  –  Krajewo-Kawęczyno  o
długości  516  mb.  Zadanie  o  wartości  160  910,74  zł.,  w  tym
dofinansowanie  Zarządu  Województwa  80  tyś  zł.  Prace  wykonało
Przedsiębiorstwo  Robót  Budowlano  -  Inżynieryjnych  „PRDI”  S.A  z
Mławy. Modernizacja polegała na położeniu dywanika asfaltowego.

11 września w odpowiedzi na nasz wcześniejszy wniosek, otrzymaliśmy
informację,  że  wyżej  wymieniona  droga  otrzyma  jeszcze  kolejne
dofinansowanie z Narodowego programu przebudowy dróg lokalnych-
Dostępność-  rozwój.  Tym  razem  pomoc  finansową  w  kwocie  50%
wartości zadania przekaże Wojewoda Warmińsko- Mazurski. Dnia 15
października  został rozstrzygnięty kolejny przetarg na II etap i zadanie
będzie realizowało też  Przedsiębiorstwo z Mławy. Termin realizacji do
20  listopada  bieżącego  roku.  Zostanie  wykonane  kolejne  0,5  km
dywanika  asfaltowego.  Wartość  kosztorysowa  -  236  256  zł.,   po
przetargu - 147 169,06 zł.

– 31 sierpnia zakończono realizację projektu „Punkty w szkole czasem
lepsze niż przedszkole”. Projekt miał na celu zmniejszenie nierówności
w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej.

Zgodnie z założeniami po zakończeniu projektu punkty przedszkolne  



kontynuują  swoją  działalność  poprzez  włączenie  w  strukturę  
organizacyjną  szkół,  jako  oddziały  przedszkolne,  a  tym  samym  
gwarantują wsparcie w zakresie edukacji  przedszkolnej dla dzieci w  
wieku 3-5 lat. Serdeczne słowa podziękowania kierujemy do Pani Ewy

Lisek – koordynatora projektu, do Dyrektorów Szkół, Pani Kierownik Referatu
Oświaty i wszystkich pracowników zaangażowanych w projekt.

– 1 września uroczyście został rozpoczęty Nowy Rok Szkolny w naszych
szkołach.  W  imieniu  Samorządu  Gminnego  i  własnym  przekazałam
życzenia,  aby  ten  nowy  rok  był  szczęśliwy  i  pełen  sukcesów
edukacyjnych,  wychowawczych  oraz  sportowych.  Gronu
Pedagogicznemu  i  Pracownikom  szkoły  –  wszelkiej  pomyślności  w
realizacji powierzonych zadań, Uczniom dobrych ocen i bogatej wiedzy,
a Rodzicom pociech z swoich dzieci, w szczególności z ich sukcesów
edukacyjnych.

– 2 września Kierownik Referatu Gospodarki  Terenowej  Pan Stanisław
Wrzeszczyński  uczestniczył  w  konferencji  Marszałka  Województwa,
poświęconej  tematowi  „Agencja  Nieruchomości  Rolnych  partnerem
samorządowym – możliwości i zakres współpracy”.

– 3 września rozstrzygnięty został konkurs na kandydata na kierownika
SOKSiR. Spośród pięciu kandydatów Komisja wskazała Panią Marzenę
Borkowską,  której  z  dniem  7  września  powierzyłam  obowiązki
kierownika. Pani Barbara Wrzeszczyńska z dniem 27 sierpnia przeszła
na  emeryturę,  pełniąc  funkcję  kierownika  przez  23  lata.  Pani  Basi
życzymy  zasłużonego  odpoczynku,  a  Pani  Marzenie  pomyślności  w
realizacji powierzonych zadań. 

– 4 września wzięłam udział w spotkaniu z Wicemarszałek Województwa
Panią  Sylwią  Jaskulską,  poświęconemu  Nowej  Perspektywie
Finansowej na lata 2014 – 2020. Wówczas powzięłam informację, że
jedyną szansą na pomoc finansową w zakresie budowy i modernizacji
dróg  będzie  PROW.  Natomiast  Regionalny  Program Operacyjny,  na
który  tak  liczyliśmy,  stwarza  szansę   tylko  dla  dróg  krajowych  i
wojewódzkich.  Szczęściem  dla  naszej  gminy  jest  to,  że  mamy
przygotowaną  dokumentację  projektową  dla  dróg  w  Napierkach,
Szczepkowie Borowym, do Janowiec- Jastrząbki. W przeciwnym razie,
nie byłoby dzisiaj możliwości, aby składać wnioski, kiedy jeszcze w tym
roku ma być ogłoszony konkurs. 



– 5 września przedstawiciele Samorządu Gminnego i mieszkańcy gminy
wzięli  udział  w  Pikniku  Ekologicznym,  zorganizowanym  przez
Stowarzyszenie BENE FIDE. W mojej ocenie było to piękne spotkanie
integracyjne  dzieci  i  osób  dorosłych.  Dla  wszystkich  przygotowano
wiele  atrakcji  i  niespodzianek  oraz  nagród  za  udział  w  konkursach,
doskonalących wiedzę ekologiczną. Zarządowi Stowarzyszenia BENE
FIDE,  serdecznie gratulujemy pięknego przedsięwzięcia  i  dziękujemy
za kolejną dawkę wiedzy,  przekazanej w sposób radosny, zabawny i
integrujący wszystkich zebranych, a przede wszystkim za relaksujące
sobotnie popołudnie.

– Również tego dnia odbyło się też piękne spotkanie integracyjne we wsi
Pokrzywnica Wielka. Zarówno Pan Sołtys, jak i Pan Radny, a obecny
Przewodniczący Rady Gminy zdali celująco egzamin w roli gospodarzy
sołectwa.  Szanowni  Państwo  to  bardzo  piękne  i  ważne  w  życiu
wspólnoty lokalnej, aby ludzie mogli się spotykać i ze sobą rozmawiać.
W mojej ocenie, nie było domu, z którego zabrakłoby przedstawiciela w
tym spotkaniu integracyjnym. Uważam to za ogromny sukces dla całej
Wspólnoty Sołectwa i Ich Włodarzy w osobach Sołtysa, Radnego Rady
Gminy i Rady Powiatu – Pana Roberta Radzymińskiego.

– 5 września, to dzień bogaty w uroczystości. Otóż tego dnia odbyło się
uroczyste  rozdanie  stypendiów  przez  Nidzicki  Fundusz  Lokalny,  w
trakcie  III  Pikniku  Naukowego  „Niezapominajki”.  Byli  wśród
nagrodzonych absolwenci naszych szkół, z czego bardzo się cieszymy i
gratulujemy nagrodzonym Stypendystom.

– 8  września  rozpoczęła  się  kontrola  w  Gminnym  Ośrodku  Pomocy
Społecznej  w  Janowcu  Kościelnym  w  zakresie  realizacji  zadań
wynikających z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Kolejna
kontrola trwała od 5 października w zakresie realizacji zadań z ustawy o
świadczeniach  rodzinnych  i  świadczeniach  opiekuńczych.  Obydwie
kontrole zakończyły się pozytywnymi ocenami.

– 11  września  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Rady  Powiatowej
Warmińsko- Mazurskiej Izby Rolniczej Powiatu Nidzickiego z udziałem
przedstawicieli  Warmińsko-  Mazurskiej  Izby  Rolniczej  i  Wojewody.
Posiedzenie  zdominował  temat  suszy.  Jak  pamiętamy  niekorzystny
bilans  wodny  YONG  ogłosił  dla  naszej  gminy/  powiatu  dopiero  20
sierpnia  i  tylko  dla  ziemniaków,  roślin  strączkowych  oraz  krzewów
owocowych.  Dodatkowo na wniosek rolników i  organizacji  rolniczych
Wojewoda  zgłosił  kukurydzę  i  użytki  zielone.  Dla  naszej  gminy taka
decyzja  była  bardzo  krzywdząca,  ponieważ  suszą  nie  objęto  zbóż



jarych i roślin motylkowych. Naszych rolników w szczególności klęska
suszy dotknęła tych, którzy hodują bydło, ponieważ pastwiska zamieniły
się w ugory,  ucierpiała kukurydza. Podstawową karmą dla bydła jest
przecież  siano  i  kiszonka.  Uruchomiona  komisja  przez  Wojewodę
dokonała szacowania strat w 315 gospodarstwach, z których tylko 25
zakwalifikowało się  do pomocy. Słowa uznania należą się Członkom
Komisji,  szkoda  tylko,  że  trud  nie  jest  adekwatny  do  pomocy,  ale
decyzja należy w tym zakresie nie do nas.

– 11  września  uczestniczyłam  też  w  Posiedzeniu   Zarządu  Oddziału
Powiatowego  Związku  OSP  RP,  które  poświęcone  było  rozliczeniu
Powiatowego Dnia  Strażaka  w Janowie.  Omówiono też  najpilniejsze
potrzeby w zakresie OSP na 2016 rok.

– 20 września obchodziliśmy uroczyście XXX Gminne Święto Pieczonego
Ziemniaka.  Ten  wyjątkowy dzień w roku był  okazją  do podziękowań
rolnikom za trud pracy na roli i zebrane płody rolne. Dożynki gminne- bo
taką formę ma to Święto-  to  również okazja  do promowania  Gminy,
prezentacji  dorobku  rolników,  przedsiębiorców,  tradycji  i  bogactwa
kulturowego. Zaszczytną rolę tegorocznych Starostów Dożynek pełnili:
Pani  Agnieszka  Podowska  i  Pan  Witold  Stryjewski.  Przygotowanie
imprezy to wielki trud mieszkańców poszczególnych sołectw, które swój
dorobek  ukazują  na  stoiskach,  a  tradycje  „wplecione”  są  w  wieniec
dożynkowy.

W  tym  roku  stoiska  prezentowały  następujące  sołectwa:  Janowiec
Kościelny,  Połcie Stare,  Szczepkowo-Borowe,  Gwoździe,  Nowa Wieś
Dmochy, Pokrzywnica Wielka, Smolany- Żardawy, Nowa Wieś Wielka,
Połcie Młode, Kuce, a wieńce dożynkowe: Bielawy, Borowe, Janowiec
Kościelny,  Kuce,  Nowa  Wieś  Dmochy,  Nowa  Wieś  Wielka,  Połcie
Młode, Połcie Stare, Smolany, Zaborowo, Szczepkowo- Zalesie.
Wszystkie  wymienione  sołectwa  ubiegały  się  o  zaszczytne  tytuły
„Najpiękniejsze  stoisko”  i  „Najpiękniejszy  wieniec”,  w  ramach
ogłoszonych konkursów.

Uroczystość  rozpoczęła  się  Mszą  Świętą,  celebrowana  przez  ks.  dr
Włodzimierza  Piątka-  Redaktora  Naczelnego  Gościa  Niedzielnego
Edycji Płockiej w asyście Proboszcza ks. Jacka Lubińskiego.

W tym  roku  tematem wiodącym  Święta  Pieczonego  Ziemniaka  była
ekologia.  Ta  część  bloku  tematycznego  przyjęła  formę  Pikniku
Ekologicznego, podczas którego przekonywano o konieczności ochrony
środowiska.  „Halo,  halo  tu  Ziemia  –  kształtowanie  postaw
ekologicznych na terenie Gminy Janowiec Kościelny” to tytuł projektu,
który  był  współfinansowany  przez  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony



Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie.

Edukowanie  i  propagowanie  wśród  mieszkańców i  przybyłych  gości
zachowań proekologicznych było głównym celem tego projektu.  Była
też dobra muzyka i zabawa – niestety w strugach deszczu. Wszyscy z
dużym  poświęceniem starali  się,  aby  Święto  Pieczonego  Ziemniaka
przebiegało  w  miłej  i  przyjemnej  atmosferze.  Mimo  niesprzyjającej
pogody była to dawka pozytywnej energii, którą Nasi Mieszkańcy witali i
gościli wszystkich przybyłych na Święto Pieczonego Ziemniaka.

Wszystkim Sołtysom, którzy zaangażowali się w przygotowanie stoisk i
wieńców  dożynkowych  serdecznie  dziękujemy.  Dziękujemy  Państwu
Radnym  i  wszystkim  mieszkańcom  za  trud,  ciężką  pracę  i  piękne
promowanie swoich sołectw oraz naszej Gminy. Dziękujemy Państwu
Dyrektorom i  Kierownikom jednostek oraz instytucji,  zakładów pracy,
którzy  przygotowali  równie  piękne  stoiska  promujące  Ich  dorobek.
Dziękujemy  Stowarzyszeniom.  Serdeczne  słowa  podziękowania
kierujemy  do  Sponsorów,  bez  których  nie  byłoby  tyle  atrakcji  i
niezapomnianego programu artystycznego.  Dziękujemy Pracownikom
SOKSiR i wszystkim Samorządowcom, którzy byli zaangażowani przez
wiele dni w przygotowanie Święta i czuwali nad jego przebiegiem 20
września.

„Najpiękniejsze stoisko”:

I miejsce – 1300,00 zł – sołectwo Nowa Wieś Dmochy

II miejsce – 1200,00 zł – sołectwo Szczepkowo – Borowe

III miejsce – 1100,00 zł – sołectwo Smolany

(pozostałe  sołectwa  otrzymały  wyróżnienia  i  nagrodę  w  wysokości  
1000,00 zł)

„Najpiękniejszy wieniec”:

I miejsce – 1300,00 zł – sołectwo Bielawy

II miejsce – 1200,00 zł – sołectwo Nowa wieś Dmochy

III miejsce – 1100,00 zł – sołectwo Zaborowo

(pozostałe  sołectwa  otrzymały  wyróżnienia  i  nagrodę  w  wysokości
1000,00 zł)



„Najsmaczniejsza potrawa z ziemniaka”:

I  miejsce  –  Pani  Joanna  Moszczyńska  (kotlety  ziemniaczane  z
gulaszem)

II miejsce – Pani Maria Piotrkowska (torcik ziemniaczany)

III miejsce – Pani Anna Szczepkowska (gołąbki ziemniaczane)

(nagrody  w  tym  konkursie  zakupione  zostały  przez  Warmińsko-
Mazurską  Izbę  Rolniczą  w  Olsztynie.)  W  dniu  dzisiejszym  na
spotkaniu  Sołtysów  dokonano  losowanie  nagród,  które  zostały
przekazane  w  trakcie  uroczystości  i  nie  było  możliwości  ich
zagospodarowania. Państwo Ciesielscy ufundowali trzy taczki, które
w drodze losowania otrzymały trzy sołectwa:

1. Gwoździe,
2. Janowiec Kościelny,
3. Zaborowo.

W losowaniu udział brało 14 sołectw,które przygotowały  stoiska i
wieńce dożynkowe. Taczki będą służyły do prac porządkowych na
terenach komunalnych.
Gratulujemy nagrodzonym i dziękujemy Sponsorom.

– 22  września  uczestniczyłam  w  Powiatowej  Radzie  Zatrudnienia,  w
trakcie  której  zaopiniowano  zmiany  w  budżecie  Funduszu  Pracy  na
2015  rok,  omówiono  realizację  programów  aktywizacji  osób
bezrobotnych i działań na rzecz kształcenia ustawicznego pracowników
oraz  pracodawców  w  ramach  Krajowego  Funduszu  Szkoleniowego.
Zostały  też  omówione  wskaźniki  efektywności  działań  na  rzecz
aktywizacji  bezrobotnych.  Jeżeli  jest  potrzeba,  Pani  Dyrektor
Powiatowego Urzędu Pracy przedstawi te tematy Państwu Radnym i
Sołtysom na kolejnym spotkaniu sesyjnym.

– 24  września  uczestniczyłam  w  konferencji  nt  „Współpracy  Urzędu
Warmińsko-  Mazurskiego  w  Olsztynie  z  samorządami  w  rozwoju
gospodarczym i  kulturalnym Warmii  i  Mazur”,  z  udziałem Marszałka
Województwa.  Na  spotkaniu  został  przedstawiony  harmonogram
konkursów wspierania inwestycji ze środków EFRR na lata 2014-2020,
PROW z RPO i EFS. Część z nich zostanie ogłoszona jeszcze w tym
roku, a zdecydowana większość w I półroczu 2016 roku. Okazuje się,
że środków nie będzie zbyt  dużo, szczególnie mało na drogi. Gmina
maksymalnie będzie mogła otrzymać pomoc w kwocie 3 mln zł., z tym,
że przyznane środki dla województwa starczą dla 40 gmin, a mogą o
nie  aplikować  też  powiaty  i  związki  gmin.  Będą  środki  unijne  na
bezpieczeństwo,  dziedzictwo  kulturowe,  regionalną  turystykę  i



rekreację.

– 25 września odbyła się druga sesja nadzwyczajna zwołana na wniosek
Wójta, celem wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2015-2024 i w sprawie zmian do budżetu
na  2015  rok.  Podjęto  wówczas  cztery  uchwały,  które  wdrożono  do
realizacji.

– 29  września  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Ekologicznego  Związku
Gmin „Działdowszczyzna”, które poświęcone było przyjęciu wstępnych
założeń  do  budżetu  na  2016  rok  i  zmianom w  Statucie.  Zmiany  w
Statucie polegają na wprowadzeniu zapisu o przyjęciu przez Związek
obowiązku  ochrony  psów  przed  bezdomnością.  Proponuje  się,  że
koszty gminy zobowiązane będą ponosić za utrzymanie schroniska, w
przeliczeniu  na  1  mieszkańca.  W  ten  sposób  została  skalkulowana
stawka w kwocie 4,51 zł.,  czyli  dla gminy Janowiec Kościelny- 3416
mieszkańców x 4,51 zł., to daje roczną kwotę 15 406 zł. Dotychczas
płaciliśmy  6,15  zł  brutto  za  jednego  psa,  dziennie.  Rocznie  za
utrzymanie  psów  w  schroniskach  płacimy  dużo  więcej,  
tj. za 2014 - 28 798 zł., za 2015 – 18 766,28 zł., tylko do 27.10 br.
Na  tę  propozycję  nie  zgadzają  się  wszyscy  członkowie  Związku,
ponieważ  duże  jednostki  będą  w  przeliczeniu  na  mieszkańca  płacić
duże pieniądze, Są gminy, które mają tylko jednego psa w schronisku.
Dnia  4  listopada  odbędzie  się  Zgromadzenie  Związku  i  wówczas
zapadnie jakaś decyzja.

– 7 października byłam na spotkaniu zorganizowanym przez Wojewodę
Warmińsko-  Mazurskiego  na  temat  problemów  społecznych  wśród
dzieci i młodzieży. Okazuje się, że największym zagrożeniem dla nich
są  dopalacze,  bardzo  często  rozpowszechniane  w  szkołach,  a  w
szczególności  za  pomocą  sprzedaży  internetowych.  Apelowano
poprzez uczestników konferencji,  aby informować dyrektorów szkół  i
nauczycieli, a poprzez nich rodziców, jak muszą być czujni. Podawano
przykłady, jak pod zamówieniem w przesyłce z bluzą, z kosmetykami,
czy  środkami  czystości  przychodzą  dopalacze.  Często  pod  tytułem
odświeżaczy  w  łazienkach,  czy  zapachów  powietrza  ustawione  są
dopalacze.  Najwięcej  poszkodowanych  w  naszym  województwie  to
młodzież  16-17  lat.  Apelowano,  aby  dopalacze  zastąpić  sportem  w
szkole, ale również poza nią. W mojej ocenie w naszych szkołach dzieci
i  młodzież  są  bardzo  angażowani  w  działalność  sportową,  o  czym
świadczą  liczne  osiągnięcia,  więc  mamy nadzieję,  że  dopalacze  nie
dotyczą nas i naszych dzieci. 

– 9 października podpisano umowę z Wojewodą Warmińsko- Mazurskim



na realizację Rządowego Programu „Książki naszych marzeń”. Gmina
otrzymała wsparcie w kwocie 2600 zł., przy 20% wkładzie własnym, na
zakup książek do bibliotek szkolnych, niebędących podręcznikami.

– 12  października  wspólnie  z  Panią  Skarbnik  uczestniczyłyśmy  w
konferencji  Marszałka  Województwa  Warmińsko-  Mazurskiego,
poświęconej  podsumowaniu  PROW  na  Warmii  i  Mazurach  oraz
planowanym przedsięwzięciu w nowej Perspektywie. Gmina Janowiec
Kościelny  otrzymała  podziękowanie  za  udział  w  Programie.  Mimo
obecności  przedstawicieli  Ministerstwa  nie  było  informacji  o  dużych
środkach na rozwój  regionu.  Najwcześniej  ogłoszone konkursy będą
dawały możliwość pozyskania środków finansowych na modernizację
gospodarstw rolnych, już od 19 października, na drogi (X/XII) i pierwszy
kwartał 2016 r. na zabytki.

– 13 października w wyniku zakończonej pozytywnie weryfikacji wniosku
o płatność w ramach działania w zakresie małych projektów objętych
PROW na lata 2007-2013, została zlecona płatność dla naszej gminy w
kwocie  41  532,74  zł.,  z  tytułu  zrealizowanych  zadań  w  sołectwie
Szczepkowo- Zalesie i Zabłocie Kanigowskie.

– 13  października  byłam  uczestnikiem  pięknych  uroczystości
przygotowanych  w  szkołach  z  okazji  Dnia  Edukacji  Narodowej,  w
trakcie  których  w  imieniu  Samorządu  Gminnego  przekazałam
serdeczne  życzenia  wszystkim  Pracownikom  Szkoły  oraz
podziękowania za trud i codzienną troskę o rozwój dzieci i młodzieży.

– 14 października podpisane zostało porozumienie z Powiatem Nidzickim
w  sprawie  udostępnienia  lokalu  dla  Punktu  nieodpłatnej  pomocy
prawnej, który zlokalizowany będzie w GOPS w Janowcu kościelnym,
na parterze.
Pomoc prawna udzielana będzie dwa razy w tygodniu, przez 4 godziny,
tj.  w środy i czwartki, w godz. 1000  – 1400,  po wyłowieniu w otwartym
konkursie  organizacji  pozarządowej.  Dokładny  termin  uruchomienia
punktu nie jest znany.

– 14  października  z  inicjatywy  Prezesa  Wojewódzkiego  Funduszu
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Olsztynie  odbyła  się
konferencja  poświęcona  wspieraniu  rozproszonych  odnawialnych
źródeł energii: Prosument II. Program służy dofinansowaniu przez UE
zakupu  i  montażu  mikroinstalacji  odnawialnych  źródeł  energii.
Województwo nasze otrzyma 10 mln zł. na ten cel. Z dofinansowania
mogą korzystać gminy, ale również osoby fizyczne oraz przedsiębiorcy,
na własne potrzeby,  a także nadwyżki  wyprodukowanej energii  będą



mogli  sprzedać.  Wspierane  mogą  być  różne  instalacje  do  produkcji
energii:

1. instalacja pomp ciepła;
2. budowa elektrowni wiatrowych;
3. systemy fotowoltaiczne;
4. małe elektrownie wiatrowe;
5. kotły na biomasę;

Przewiduje  się  z  wybudowania  tych  instalacji  oszczędności  31%,  z
tytułu zużycia energii.

Od 19  października jest  udostępniony operator  wniosków na stronie
NFOSiGW.  Obowiązkiem  jest  posiadanie  dokumentacji  technicznej.
Rolnik  może  otrzymać  pomoc  finansową,  ale  tylko  na  potrzeby
mieszkaniowe.  Reasumując  stwierdzono,  że  z  programu  Prosument
warto  skorzystać,  jeżeli  wyprodukowana energię zużywać się  będzie
tylko na potrzeby własne.

– W okresie sprawozdawczym Gmina zrealizowała kolejny raz „Program
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na lata 2012-2032”,
w  ramach  którego  pomocą  finansową  objęto  15  nieruchomości.  W
trzynastu nieruchomościach prace polegały na załadunku, transporcie i
unieszkodliwieniu  wyrobów  zawierających  azbest,  a  w  dwóch
dodatkowo  wykonano  demontaż.  Najwięcej  wyrobów  zawierających
azbest  unieszkodliwiono  w  wsi  Stare  Połcie.  Łącznie  w  gminie
zutylizowano 51 205 Mg, czyli 4 654,99 m2 produktów zawierających
azbest, były to płyty falisto - azbestowo - cementowe. Wartość zadania
to kwota 16 375,61 zł.,  dotacja 13 919,27 zł.  i  kwota 2456,34 zł.,  to
środki, które wpłacili właściciele  nieruchomości.

– W omawianym okresie zakupiono i zamontowano kilkanaście znaków
drogowych  na  łączną  kwotę  9109,13  zł.  Znaki  zamontowano  w
najbardziej  newralgicznych  punktach  na  drogach  gminnych,
poprawiając bezpieczeństwo dla użytkowników tych dróg.

– W  okresie  sprawozdawczym  została  wykonana  pełna  dokumentacja
projektowo- kosztorysowa oraz uzyskano pozwolenie na przebudowę
drogi  gminnej  w Napierkach  z  towarzyszącą  infrastrukturą  (chodniki,
zatoki autobusowe, opaski, place postojowe i kanalizacja burzowa, rów
melioracyjny). Zadanie o wartości ponad 1mln 700 tyś. zł.

– W okresie sprawozdawczym wszczęto postępowanie w sprawie turbiny
wiatrowej  w  rejonie  wsi  Napierki  o  mocy  1  Megawata.  Zadanie  ma
szansę na realizację. W najbliższych dniach zostanie wydana decyzja o



warunkach zabudowy dla turbiny wiatrowej o mocy 2,5 Megawata w
rejonie Safronki. To zadanie również ma szansę na realizację.

– 20  października  uczestniczyłam  w  szkoleniu  z  udziałem  Prezesa
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  poświęconemu  gospodarce
finansowej w świetle zmian obowiązujących od 2016 roku.

Najistotniejsze zmiany to:

1. od  1  stycznia  bez  żadnych  wątpliwości  Urząd  Gminy  może
obsługiwać  szkoły,  ośrodek  kultury  i  inne  jednostki  w  zakresie
administracyjnym, finansowym i organizacyjnym.

2. Gminy mogą tworzyć centra obsługi swoich jednostek, czyli  np.
wspólną  księgowość  dla  wszystkich.  Mogą  też  powierzać
prowadzenie  obsługi  finansowej  innym  podmiotom,  np.  biurom
rachunkowym.

W  trakcie  szkolenia  omówiono  w  jaki  sposób  powinno  nastąpić
powierzenie  zadań,  jaka  odpowiedzialność  spoczywa  na  kierowniku
jednostki obsługującej i obsługiwanej.

Kolejne zmiany wynikają z ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, a
które  zostaną  wdrożone  przy  opracowaniu  stosownych  projektów
uchwał. Powstaje obowiązek określenia uchwałą Rady Gminy imiennie
inkasentów podatków i  opłat  lokalnych,  tzn.  iż  nie  może być  zapisu
„inkasentami  podatków,, i  opłat  na  terenie  gminy  są  sołtysi
poszczególnych  sołectw.  Ponadto  sołtys,  który  jednocześnie  pełni
mandat radnego, nie może być inkasentem. 

– W okresie sprawozdawczym, a szczególnie w tym miesiącu skupiliśmy
się  na  przygotowaniu  do  składania  wniosków o  pomoc  finansową z
PROW na zadania na drogach. Zamierzamy złożyć wniosek na:

1. przebudowę drogi gminnej w miejscowości Napierki (0,9 km, 1750
tyś zł.)

2. przebudowę  drogi  wewnętrznej  na  osiedlu  mieszkaniowym  w
Janowcu Kościelnym (943 mb, 606 tyś zł.)

3. zmianę  nawierzchni  drogi  gminnej  w  miejscowości  Waśniewo-
Gwoździe (o,5 km, 205 tyś zł.)

4. przebudowę drogi wewnętrznej wraz z infrastrukturą techniczną w
Szczepkowie-Borowym (0,977 km, 1018 tyś zł.)



O pomoc  dla  tych  zadań  będziemy  zabiegali  z  PROW,  rozkładając
realizację  zadań  na  przestrzeni  3  lat.  Gmina  ma  szansę  uzyskania
pomocy  tylko  dla  zadań,  na  które  posiada  pełną  dokumentację
projektowo-  kosztorysową  i  pozwolenie  na  budowę.  Szczęściem
naszym jest  to,  że jesteśmy do tematu przygotowani,  w przeciwnym
razie  nie  byłoby  szans,  ponieważ  będą  krótkie  terminy  na  złożenie
wniosków.

Zabiegaliśmy  też,  aby  Starostwo  Powiatowe  w  ramach  PROW
zrealizowało zadanie na terenie gminy. Powiat ma pełną dokumentację
na  drogę  powiatową  w  gminie  Janowiec  Kościelny,  dla  odcinka
Janowiec Kościelny - Janowiec Leśniki – Safronka. Według kosztorysu
wartość  zadania  to  ponad 4300 tyś  zł.  Powiat,  tak  jak  gmina  może
otrzymać maksymalne dofinansowanie  w kwocie 3 mln zł. O pomoc
zabiegają  też  inne  gminy  z  naszego  powiatu.  W  tej  sytuacji
zaproponowano  nam  zmianę  nawierzchni  na  drodze  Janowiec
Kościelny-  Zabłocie Kanigowskie – droga S7.  Po analizie i  ustaleniu
wspólnej  realizacji  również z  gminą Nidzica okazało  się,  że  zadanie
musi  mieć  pełną  dokumentację  projektowo-  kosztorysową,  mimo,  że
byłaby to  tylko  zmiana nawierzchni,  ponadto niezbędna jest  decyzja
środowiskowa  i  droga  na  pewnym  odcinku  biegnie  po  gruntach
prywatnych, zatem zadanie na pewno niemożliwe do zgłoszenia w tym
roku.

Dodam, że wnioskujemy o wprowadzenie przez Powiat do budżetu na
2016  rok  zadania  pt.  Opracowanie  dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej  dla  drogi  Safronka  –  Wiłunie  –  Powierż.  Zarówno
odcinek przez Leśniki, jak i ten od Safronki do Powierża, to strategiczne
drogi, które będą bezpośrednim połączeniem z węzłem na drodze S7.
Nowo wybudowana droga S7 otworzy może okno na świat dla naszej
gminy,  a  my wspólnie  z  Powiatem powinniśmy zapewnić  dojazd  do
drogi krajowej.

– W  tym  tygodniu  złożyliśmy  też  wniosek  do  Narodowego  Programu
Przebudowy  Dróg  Lokalnych  (tzw.  Schetynówki)  na  II  etapy  drogi
gminnej Janowiec Kościelny – Jastrząbki (1,2 km, 215 tyś zł.). Ta droga
wpisuje się w ten konkurs tylko częściowo, ale mimo to podjęliśmy się
trudu przygotowania wniosku.

– W okresie sprawozdawczym Stowarzyszenie na Rzecz Ekorozwoju Wsi
w  Szczepkowie  Borowym  i  „Trójmieście”  zrealizowało  projekt  pod
nazwą  „  Czyste  środowisko  to  najlepsze  uzdrowisko”,  który  uzyskał
dofinansowanie  w  kwocie  4.000,00  zł.  z  Wojewódzkiego  Funduszu
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Olsztynie.  Całkowita



wartość  projektu.  5.000,30  zł.(  udział  własny  1000,30).  W  ramach
projektu zorganizowano zajęcia edukacyjne o tematyce ekologicznej z
licznymi konkursami, w tym ciekawe spotkanie z leśniczym, a ponadto:
wycieczkę  do  Kampinowskiego  Parku  Narodowego  z  przejazdem
kolejką  wąskotorową  z  przystankami  na  zwiedzanie  Parku,
przeprowadzono akcję zbierania żołędzi i kasztanów, wykonano budki
lęgowe  dla  ptaków,  dokonano  nasadzeń  przy  świetlicy  wiejskiej.
Dziękujemy  za  to  piękne  przedsięwzięcie  dla  lokalnego  środowiska
Stowarzyszeniu,  Pani  Radnej  i  Panu  Sołtysowi  wsi.  Należy  też
wspomnieć prace wykonane przez mieszkańców w innych sołectwach.
W  sołectwie  Nowa  Wieś  Dmochy  położono  we  własnym  zakresie
posadzkę z polbruku w altance przy świetlicy, w Smolanach ułożeno we
własnym zakresie chodnik i wybudowano scenę na placu zabaw, a w
sołectwie  Janowiec  Kościelny  sposobem  gospodarczym  wykonano
pomieszczenie kuchenne w świetlicy wiejskiej,  następnie w sołectwie
Nowa  Wieś  Wielka  porządkowano  teren  pod  boisko,  natomiast  w
Napierkach utwardzono teren rekreacyjny,  przygotowano miejsce pod
ognisko i mieszkańcy we własnym zakresie troszczą się o przystanek
autobusowy i  teren komunalny.  W realizacji  wymienionych zadań nie
zabrakło wsparcia Gminy, ale najważniejsze jest to, że była inicjatywa
Mieszkańców, Radnych i Sołtysów oraz Ich ogromne zaangażowanie i
praca,  dzięki  której  zadania  zostały  zrealizowane.  Serdecznie
dziękujemy,  za  to  co  Państwo  wykonaliście  i  prosimy  o  dalszą
aktywność. 

Kończąc pragnę przekazać Państwu, że mimo tak pięknych obietnic, iż
będą  środki  finansowe  na  drogi,  rzeczywistość  jest  zupełnie  inna.
Środków jest bardzo mało, a warunki postawione gminom są bardzo
trudne  do  spełnienia,  często  wprost  niemożliwe.  Punktacja
przygotowana  dla  oceny  wniosków,  w  mojej  ocenie  stwarza  znów
szanse tylko dla dużych jednostek samorządowych.

Wójt
Bożena Grochala


